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sonel medyczny na zasadach dotychczas obowiązujących. 
 W naszym SPZOZ-ie został także wprowadzony nowy 
sposób zgłaszania potrzeby wystawiania recept na leki sta-
łe. W ośrodkach zdrowia znajdują się skrzynki, do których 
wrzucamy wypełniony formularz, który jest dla Państwa 
dostępny w naszej recepcji i obok skrzynki. Po wystawieniu 
recepty, personel medyczny będzie kontaktował się z pacjen-
tem w celu przekazania informacji o kodzie potrzebnym do 
jej realizacji, czas oczekiwania 3 dni. 
 Zachęcamy do obserwowania naszego pro�lu na Facebo-
oku, a także śledzenia strony internetowej gdzie udostępnia-
my bieżące informacje. 

Więcej informacji:

Ośrodek Zdrowia w Przytyku: 
(48) 618 00 69 lub 505 413 690 

Ośrodek Zdrowia we Wrzeszczowie: 
(48) 618 01 06 lub 383 19 85 

                                       SPZOZ

G m i n a  P r z y t y k  –  I n f o r m a t o r  S a m o r z ą d o w y

 W miejscowości Wola Wrzeszczowska zakończyły 
się prace związane z przebudową drogi wewnętrznej. 
Na odcinku około 300 metrów utwardzono grunt 
destruktem, co znacznie poprawiło komfort i bezpie-
czeństwo przejazdu dla mieszkańców.
 Przebudowa miała na celu usprawnienie komu-
nikacji i poprawę warunków życia w tej części miej-

Prace nad przebudową drogi. O�cjalny odbiór inwestycji.

Kod QR umożliwiający rejestrację wizyty

Kod QR umożliwiający rejestrację wizyty

scowości. Dzięki zastosowanemu rozwiązaniu miesz-
kańcy mogą teraz sprawniej poruszać się pojazdami, 
zwłaszcza w trudniejszych warunkach pogodowych.
 Inwestycja ta wpisuje się w szersze plany moderni-
zacji lokalnej infrastruktury, co przyczyni się do dal-
szego rozwoju regionu.

UM M.M.K.

ELEKTRONICZNA REJESTRACJA PACJENTÓW

 Przypominamy, iż z dniem 1 lipca 2024 r. w Samodziel-
nym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej w Przy-
tyku oraz we Wrzeszczowie została uruchomiona  elektro-
niczna  rejestracja. Dzięki wspomnianemu rozwiązaniu 
pacjenci mają możliwość umówienia wizyty do lekarzy w 
Ośrodkach Zdrowia w Przytyku oraz we Wrzeszczowie.  
Ustalenie terminu odbywa się poprzez wejście w odpowiedni 
link umieszczony na stronie naszej przychodni:
 Ośrodek Zdrowia w Przytyku: www.spzozprzytyk.pl  → 
Internetowa Rejestracja → Automatycznie znajdziemy się na 
rejestracji elektronicznej Ośrodka Zdrowia w Przytyku. 
 Ośrodek Zdrowia we Wrzeszczowie: www.spzozprzytyk.pl 
→ Internetowa Rejestracja Lokalizacja  –  prawy górny róg 
strony – należy wybrać  – Wrzeszczów 47 lub poprzez ze-
skanowanie kodu QR, który automatycznie przekieruje do 
terminarza poszczególnych lekarzy.
 Przed planowaną wizytą pacjent zarejestrowany na wizytę 
w systemie, otrzyma  powiadomienie z przypomnieniem o 
konsultacji lekarskiej. Taką wiadomość należy  potwierdzić 
telefonicznie dzień przed wyznaczoną datą, w przeciwnym 
razie wizyta zostanie usunięta z terminarza.  
Nie blokuj, odwołuj! Jeśli nie możesz być na wizycie 
nie blokuj kolejki, bo ktoś czeka na twoje miejsce.
 Jednocześnie informujemy, że bilanse, szczepienia i wizyty 
domowe będą nadal ustalane przez personel recepcji lub per-

ZAKOŃCZONO PRZEBUDOWĘ DROGI WEWNĘTRZNEJ W WOLI 
WRZESZCZOWSKIEJ



Drodzy Mieszkańcy!
   Początek jesieni był dramatyczny dla południowo-zachodniej Polski, 
którą dotknęła powódź. Wielu mieszkańców tamtych terenów straciło swoje 
domy, zakłady pracy i cały dorobek życia. Cieszę się, że wśród tych, którzy 
od razu ruszyli z pomocą poszkodowanym byli mieszkańcy naszej gminy. 
Jestem bardzo zbudowany tym wielkim odruchem serca naszych sąsiadów, 
znajomych, ludzi dobrej woli. Dziękuję wszystkim, którzy tak szczodrze 
i  szybko przekazali dary powodzianom oraz zajęli się ich transportem. 
Pamiętamy, jak w  2011 roku nasz samorząd został dotknięty klęską 

żywiołową. Wtedy wielu z nas przekonało się, jak ważna jest pomoc w tych najtrudniejszych chwilach.
 Jak każdy samorząd w Polsce, przygotowujemy się do nadchodzącej zimy. Przykładem tych działań jest 
choćby termomodernizacja Publicznej Szkoły Podstawowej w Przytyku. Jak już wiecie, budynek został 
docieplony, zmodernizowano w nim także instalację wodno-kanalizacyjną oraz centralnego ogrzewania. 
W najbliższym czasie do naszego największego kompleksu oświatowego zostanie doprowadzony gaz, 
który posłuży do ogrzewania szkoły. Zdemontowano już piece na węgiel i zainstalowano kotły gazowe. 
W konsekwencji zmiana ta przyczyni się nie tylko do dbałości o środowisko, ale również pozwoli na 
redukcję kosztów związanych z utrzymaniem placówki.
 Nie tylko przytycka podstawówka przechodzi modernizację. Wszystkie nasze placówki oświatowe 
przeszły już, lub jeszcze przechodzą gruntowną przebudowę. W Publicznej Szkole Podstawowej we 
Wrzosie uczniowie mogli rozpocząć rok szkolny w  nowych salach. Powstały one w  dobudowanym 
skrzydle budynku. Trzy nowe sale służą przedszkolakom i pierwszakom.
 Tego lata, poza pracą i obowiązkami, nie brakowało nam okazji, by wspólnie spędzać czas na różnego 
rodzaju wydarzeniach kulturalnych. Kino na trawie ma już swoją historię. W tym roku minęło 12 lat 
od pierwszej projekcji na stadionie w Przytyku. Tym razem jednak pokazy odbywały się na placu przy 
Centrum Kultury. Świetna pogoda towarzyszyła nam podczas Ogólnopolskich Targów Papryki oraz 
zawodów wędkarskich, a deszcz nie zakłócił zorganizowanego nad zalewem Jagodno „Powitania lata”. 
 Rozpoczynająca się jesień przyniosła wiele nowości w harmonogramie zajęć organizowanych przez 
nasze Centrum Kultury i Bibliotekę w Przytyku. Serdecznie zapraszam Państwa do korzystania z oferty 
naszej placówki. Już niebawem, bo w listopadzie, spotkamy się na kolejnym organizowanym przez nasz 
samorząd Gminnym Dniu Seniora. 
 Wszystkim mieszkańcom życzę, by nie zabrakło nam okazji do kolejnych spotkań i wspólnych radości. 
Oby słoneczna „złota jesień” trwała jak najdłużej.

Dariusz Wołczyński

Burmistrz Miasta i Gminy Przytyk
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  Obchody 100-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej 
we Wrzeszczowie były momentem wielu re�eksji  
i wzruszeń. Uroczystość odbyła się 14 lipca br. i roz-
poczęła się od mszy świętej w kościele par. pw. św. Ma-
rii Magdaleny we Wrzeszczowie, po której goście wraz 
z pododdziałami wzięli udział  w uroczystym apelu.
 Apel zorganizowany przy PSP we Wrzeszczowie, 
rozpoczęto złożeniem meldunku przez dowódcę uro-
czystości dh Sylwestra Podymniaka oraz podniesie-
niem �agi państwowej. Kolejnym elementem wyda-
rzenia była wypowiedź Burmistrza Miasta i  Gminy 
Przytyk, Dariusza Wołczyńskiego, który uświadomił 
wszystkim zgromadzonym, jak bardzo na przestrzeni 
lat rozwinęło się wyposażenie straży pożarnych czy też 
wyszkolenie druhów. Burmistrz w  swojej wypowie-
dzi podziękował za służbę oraz ogromne poświęcenie 
wszystkich członków, tym samym życząc im zawsze 
udanych akcji i szczęśliwych powrotów do domów.
 Uroczyste obchody 100-lecia były również okazją 
do wręczenia medali i odznaczeń dla strażaków ochot-

Podczas uroczystości wręczono strażakom odznaczenia związane z wzorową 
postawą i służbą.

Jubileusze istnienia OSP to okazja do uhonorowania pracy i poświęcenia 
strażaków niosących pomoc naszym mieszkańcom.

Uroczystości rozpoczęła msza św. odprawiona w intencji druhów ochotników. 

Zaproszeni goście biorący udział w apelu z okazji 100-lecia jednostki.

ników. Złotym Medalem za zasługi dla pożarnictwa 
odznaczeni zostali: Mariusz Tomczyk, Witold Kiełba-
sa oraz Wojciech Skwarek. Srebrnym zaś odznaczeni 
zostali: Mariusz Nurek, Cezary Nolberski, Łukasz 
Smagowski, Grzegorz Kwiatkowski, Mariusz Pająk, 
Dawid Kowalczyk oraz Krzysztof Surmacz. Odzna-
kę wzorowego strażaka otrzymał Mateusz Makowski, 
Mateusz Kopycki oraz Krzysztof Witasek.
 W wydarzeniu wzięli udział goście, m.in. Burmistrz 
Miasta i Gminy Przytyk – Dariusz Wołczyński, Prezes 
Zarządu Oddziału Powiatowego Związku Ochotni-
czych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej – 
druh Paweł Tuzinek, Zastępca Naczelnika Wydziału 
Operacyjnego Komendy Miejskiej Państwowej Straży 
Pożarnej – starszy kapitan Adrian Becher.
 Na zakończenie zaproszeni goście pogratulowali za-
rządowi OSP we Wrzeszczowie oraz wszystkim jego 
druhom. Wśród prezentów złożonych na ich ręce po-
jawił się także ryngraf od Prezesa Związku Krajowego 
Piłsudczyków, gen. Stanisława Władysława Śliwy.

UM K.K.  

JUBILEUSZ 100-LECIA OSP WE WRZESZCZOWIE
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By wziąć udział w badaniu, zeskanuj powyższy kod QR. 

Zabawy z kropkami Biedronek. Drzewo kropeczkowe Krasnoludków.

Dzień kropki w Słoneczkach.

WYPEŁNIJ ANKIETĘ DOTYCZĄCĄ STRATEGII ROZWOJU GMINY

ZAKROPKOWANE PRZEDSZKOLE

 Gmina Przytyk rozpoczęła prace nad Strategią Roz-
woju na lata 2025-2034 – dokumentu mającego cha-
rakter strategiczny, ukazującego najważniejsze kierunki 
rozwoju społecznego, gospodarczego i przestrzennego.
 Pierwszym z etapów opracowania strategii jest skie-
rowanie ankiety do mieszkańców w  zakresie oceny 
obecnych warunków i jakości życia wraz ze wskaza-
niem lokalnego zapotrzebowania na realizację inwe-
stycji i podejmowanie działań przyczyniających się do 
rozwoju gminy.  
 W związku z powyższym zachęcamy mieszkańców 
do zapoznania się i wypełnienia ankiety. Zajmie to 
niespełna kilka minut, a jej wyniki pozwolą władzom 
naszego samorządu poznać poglądy, opinie i potrzeby 
społeczności lokalnej. Będą one podstawą do opraco-
wania polityki rozwoju naszego miasta i gminy na ko-
lejne lata.
 Ankieta jest całkowicie anonimowa i będzie dostęp-
na w terminie od 27.09.2024 do 20.10.2024 roku. 

Link do ankiety oraz szczegóły dot. strategii możecie 
Państwo znaleźć na stronie internetowej naszego urzę-
du. Zapraszamy mieszkańców do wspólnego wypraco-
wania wizji rozwoju naszej małej ojczyzny.

UM A.K.

 13 września w Publicznym Przedszkolu w Przytyku 
obchodziliśmy Międzynarodowy Dzień Kropki-święto 
kreatywności, odwagi, odkrywania talentów i wiary we 
własne możliwości. Był to niezwykły dzień pełen za-
bawy, radości oraz twórczych działań. Tego dnia nasze 
ubrania wypełnione były kolorowymi kropkami. Na 
zajęciach dzieci poznały genezę tego święta. Uważnie 
obejrzały �lm edukacyjny pt. ,,�e dot – KROPKA” 
oraz poznały jak to zwyczajna kropka zmieniła świat 
małej dziewczynki o imieniu Vashti. Ta niezwykła hi-
storia uświadomiła naszym maluchom, że każdy czło-
wiek – mały i duży – ma swoją wartość. Każde dziecko 
ma zdolności, talenty, chodź czasem bardzo ukryte. 
Każde dziecko jest wartościowe! 
 Podczas tego dnia dzieci tworzyły prace plastyczne 
z  motywem kropki, rozwijając zdolności manualne 

i  artystyczne. Kropki gościły w  zabawach ruchowych 
jak i matematycznych. Nasze przedszkolaki przekonały 
się, że Dzień Kropki to dzień odwagi, wielkiej pomy-
słowości i zabawy!

PP w Przytyku P. W.
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2. września 2024 r. rozpoczął się nowy rok szkolny. 
Data ta pozostanie dla wrzoskiej społeczności wyjątko-
wa, gdyż w tym dniu uroczyście otwarto nowy budynek 
szkoły we Wrzosie. 

Uroczystości zainaugurowała Msza Święta, którą odpra-
wił ks. kan. Jan Kieczyński. Wzięli w niej udział ucznio-
wie na czele z  pocztem sztandarowym, Dyrekcja szkoły, 
nauczyciele PSP Wrzos, rodzice oraz zaproszeni przedsta-
wiciele władz Miasta i  Gminy Przytyk. Następnie uro-
czystości kontynuowane były w sali gimnastycznej.  Tam 
Jolanta Kowalik – Dyrektor PSP Wrzos – o�cjalnie rozpo-
częła  nowy rok szkolny. Serdecznie powitała zaproszonych 
gości, jak również wszystkich uczniów, rodziców i nauczy-
cieli. Ciepłe słowa skierowała do najmłodszych uczniów, 
bo to właśnie oni przede wszystkim będą korzystać z nowo 
otwartego budynku.

Bardzo ważnym momentem uroczystości było o�cjalne 
przecięcie wstęgi i poświęcenie nowego budynku. Przecię-
cia wstęgi dokonali: ks. kanonik Jan Kieczyński, Burmistrz 
Miasta i Gminy Przytyk – Dariusz Wołczyński, Przewod-
nicząca Rady Miejskiej w  Przytyku – Ewa Olszewska, 
Przewodniczący Rady Rodziców – Szymon Antoniewicz 
oraz gospodarz szkoły – Dyrektor Jolanta Kowalik. 

 Po o�cjalnym otwarciu ks. kan. Jan Kieczyński poświę-
cił wnętrza nowej szkoły. Następnie zaproszeni goście mie-
li możliwość zwiedzania budynku, w tym sal lekcyjnych  
i innych pomieszczeń, a rodzice wraz ze swoimi dziećmi,  
już o�cjalnymi uczniami szkoły, rozpoczęli pierwsze za-
jęcia i spotkania z wychowawcami.
 Podsumowując, szkoła we Wrzosie wzbogaciła się o: 
3 sale dydaktyczne, w których uczyć się będą 2 grupy 
przedszkolne: 3-4-latki, 5-6-latki oraz pierwszoklasi-
ści; gabinet pedagoga/psychologa; pomieszczenie tech-
niczne; funkcjonalne toalety z  prysznicem; praktyczne 
szatnie; przestronne korytarze i  łącznik ze starym bu-
dynkiem. Ponadto inwestycja obejmowała termomoder-
nizację całego budynku, instalację dwóch pomp ciepła 
i  paneli fotowoltaicznych oraz montaż ogrzewania na 
gaz z wybudowaniem nowoczesnej kotłowni. 
 Ogromnie się cieszymy z tejże inwestycji i dziękujemy 
wszystkim, którzy przyczynili się do jej zrealizowania. 
Przestronne, w pełni wyposażone pomieszczenia i udo-
godnienia, z  pewnością pomogą uczniom zdobywać 
wiedzę w warunkach na miarę XXI wieku.

PSP Wrzos

OTWARCIE NOWEGO BUDYNKU PUBLICZNEJ SZKOŁY PODSTAWOWEJ 
IM. ORŁA BIAŁEGO WE WRZOSIE

Przecięcie wstęgi.

Sala dla najmłodszych przedszkolaków. 

Pierwszoklasiści rozpoczynający nowy rok szkolny.

Uczniowie czekający na pierwszy dzwonek.
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ŚWIADCZENIA RODZINNE I FUNDUSZ ALIMENTACYJNY W OKRESIE 
ŚWIADCZENIOWYM 2024/2025

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Przytyku 
informuje, że nowy okres zasiłkowy w funduszu ali-
mentacyjnym obowiązuje od 1 października 2024 r. do 
30 września 2025 r., natomiast w przypadku świadczeń 
rodzinnych od 1 listopada 2024 r. do 31 październi-
ka 2025 r. Wnioski o świadczenia  na nowy okres za-
siłkowy można składać w formie elektronicznej lub w 
formie papierowej. Druki związane ze wspomnianymi 
świadczeniami, można pobrać w siedzibie Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Przytyku lub ze strony 
internetowej naszej placówki. Przypominam także, że 
wypłata świadczeń jest uzależniona od terminu złożenia 
właściwych wniosków.

GOPS A.M. 
TERMINY WYPŁAT ŚWIADCZEŃ RODZINNYCH

złożenie prawidłowo wypełnionego i kompletnego wniosku w okresie: rozpatrzenie wniosku i wypłata świadczeń rodzinnych nastąpi

do 31 sierpnia 2024 r. do 30 listopada 2024 r.

wrzesień-październik 2024 r. do 31 grudnia 2024 r.

listopad-grudzień 2024 r. do ostatniego dnia lutego 2025 r.

Prawo do świadczeń rodzinnych, na wnioski złożone po 30 listopada 2024 roku, ustalane będzie od miesiąca złożenia wniosku.

TERMINY WYPŁAT FUNDUSZU ALIMENTACYJNEGO

złożenie prawidłowo wypełnionego i kompletnego wniosku w okresie: rozpatrzenie wniosku i wypłata świadczeń rodzinnych nastąpi

do 31 sierpnia 2024 r. do 31 października 2024 r.

wrzesień 2024 r. do 30 listopada 2024 r.

październik 2024 r. do 31 grudnia 2024 r.

listopad 2024 r. do 31 stycznia 2025 r.

grudzień 2024-31 styczeń 2025 r. do ostatniego dnia lutego 2025 r.

Prawo do świadczeń z funduszu alimentacyjnego, na wnioski złożone po 31 października 2024, roku ustalane będzie od miesiąca złożenia wniosku.

KOMINIARZ CZY STRAŻAK? WYBÓR NALEŻY DO CIEBIE!

 Obowiązujące obecnie przepisy wskazują, że przeglądy 
kominiarskie należy przeprowadzać co najmniej raz do 
roku. To na właścicielu lub zarządcy nieruchomości, cią-
ży obowiązek przeprowadzania okresowych kontroli sta-
nu technicznego przewodów kominowych. Mówi o tym 
wprost art. 62 ustawy prawo budowlane. Jeśli jednak nie-
ruchomość ogrzewana jest paliwem stałym (np. węglem), 
to wówczas czyszczenie przewodów kominowych powinno 
odbywać się cztery razy do roku. Nieco rzadziej, bo tylko 2 
razy do roku, taki przegląd powinien odbywać się w przy-
padku nieruchomości ogrzewanych paliwem ciekłym (ja-
kim jest np. olej opałowy). 
 Trzeba jednak pamiętać, że czyszczenie kominów to nie 
tylko kwestia przepisów, ale przede wszystkim bezpieczeń-
stwa. Z tego powodu przeglądy kominiarskie w domu jed-

norodzinnym lub mieszkaniu należy przeprowadzać nie-
zwłocznie po wystąpieniu takich problemów, jak parujące 
okna czy grzyb na ścianach.
 Za brak przeprowadzenia kontroli kominiarskiej, po-
wiatowy inspektor nadzoru budowlanego może ukarać 
właściciela domu mandatem nawet w wysokości 500 zł. 
Co więcej, do nieruchomości z niedrożnymi przewo-
dami kominowymi może zostać odcięty dopływ gazu. 
Warto również wspomnieć o konsekwencjach związa-
nych z ubezpieczeniem nieruchomości. Brak dokumen-
tu potwierdzającego przeprowadzenie obowiązkowego 
przeglądu kominiarskiego w terminie, może skutkować 
odrzuceniem przez ubezpieczyciela wniosku o wypłatę 
odszkodowania np. z tytułu pożaru.  

UM K.R.



G m i n a  P r z y t y k  –  I n f o r m a t o r  S a m o r z ą d o w y8

CORAZ BLIŻEJ ZAKOŃCZENIA PRAC WE WRZESZCZOWIE

 Publiczna Szkoła Podstawowa im. Kornela Maku-
szyńskiego we Wrzeszczowie przechodzi obecnie roz-
budowę. Dzięki niej zostaną utworzone zupełnie nowe 
trzy sale dydaktyczne. Pomieszczenia mają w sumie po-
mieścić 75 uczniów. Oprócz tego szkoła została ocieplo-
na, a na budynku placówki pojawiła się fotowoltaika. 
 Dzięki pozyskanym do�nansowaniom modernizację 
przeszła także kotłownia. Zamontowano już piec na 
gaz, a już w tym roku grzewczym uruchomione zosta-
ną pompy ciepła. Szkoła we Wrzeszczowie powstała na 
przełomie lat 60. i 70. ubiegłego wieku i nie przewidy-
wała w swoim funkcjonowaniu oddziałów przedszkol-
nych. To m.in. przedszkolaki będą  korzystały z nowej 
przestrzeni, która zostanie dla nich udostępniona już za 
kilka miesięcy.
 Umowa z wykonawcą tego zadania została podpi-
sana we wrześniu 2023 roku. Całość została wycenio-
na na 4 040 000 złotych, z czego 2 982 216 złotych 

pochodzi z dotacji z Urzędu Marszałkowskiego Wo-
jewództwa Mazowieckiego. Modernizacja kotłowni 
znajdującej się w placówce została także wsparta środ-
kami z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej, w kwocie 299 999,70 zł.

UM M.Z. 

Obecny stan rozbudowywanej części placówki.

Wędrówka na zamek w Iłży.

UCZNIOWIE Z PRZYTYKA PODRÓŻUJĄ Z KLASĄ

 W ramach programu „Podróże z klasą”, 23 wrze-
śnia uczniowie klas drugich Publicznej Szkoły Pod-
stawowej im. Przyjaciół Dzieci w Przytyku odbyli 
fascynującą wycieczkę, która połączyła naukę z przy-
godą. Trasa objęła trzy niezwykłe miejsca: Iłżę, Bał-
tów oraz Pacanów, które dostarczyły uczestnikom 
niezapomnianych wrażeń.
 Dzieci rozpoczęły wycieczkę   od wizyty w Iłży, 
gdzie miały okazję zwiedzić ruiny zamku z XIV wie-
ku. Przewodnik w ciekawy sposób opowiedział im 
historię zamku oraz znaczenie tego miejsca w dzie-
jach Polski. Widok z wieży zamkowej zapierał dech  
w piersiach.
 Kolejnym etapem podróży był Bałtów, który za-
chwycił wszystkich swoim JuraParkiem. Dzieci miały 
okazję zobaczyć naturalnej wielkości modele dinozau-
rów oraz dowiedzieć się więcej o prehistorii. Spacer 
ścieżką edukacyjną był nie tylko znakomitą rozrywką, 
ale też świetną lekcją przyrody. Wiele emocji wzbudził 
również Bałtowski Zwierzyniec, gdzie uczniowie po-
dziwiali różnorodne zwierzęta z całego świata.
 Ostatnim przystankiem na trasie podróży drugo-
klasistów był Pacanów – miasto, które nieodłącznie 
kojarzy się z postacią Koziołka Matołka. Wizyta w 
Europejskim Centrum Bajki była prawdziwą gratką 
dla uczniów. Multimedialna ekspozycja przybliżyła im 
najważniejsze bajkowe historie, a interaktywne zajęcia 

pobudziły wyobraźnię i kreatywność.
 Wycieczka okazała się nie tylko doskonałą okazją 
do integracji, ale także wzbogaciła uczniów o nowe 
doświadczenia i wiedzę. Program „Podróże z klasą” to 
inicjatywa, która pozwala młodym ludziom poznawać 
świat w atrakcyjny i inspirujący sposób.

PSP w Przytyku B.G.
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Energizer czyli poranna rozgrzewka. Wycieczka do wodospadu Wilczki.

Rozdanie dyplomów na zakończenie obozu.

EUROWEEK – NOWA EDYCJA

 Wielu mieszkańców naszej gminy z pewnością pa-
mięta, że tradycją szkół w Przytyku i Wrzosie były co-
roczne wyjazdy młodzieży na obóz szkoleniowy Eu-
roWeek. W  tym roku postanowiliśmy reaktywować 
przerwaną przez pandemię tradycję i wybraliśmy się 
do Międzygórza, gdzie spędziliśmy pięć wrześnio-
wych dni w pięknie odrestaurowanej „Willi Góralka”.
 Program EuroWeek – Szkoła Liderów jest specjal-
nym projektem edukacyjnym pozwalającym młodym 
ludziom aktywnie włączyć się w życie demokratycz-
nego społeczeństwa dzisiejszej Europy. Organizato-
rzy starają się dotrzeć do najzdolniejszej i najaktyw-
niejszej młodzieży i  rozwinąć najbardziej cenione 
w  chwili obecnej umiejętności społeczne: przewo-
dzenia, autoprezentacji oraz pracy w zespole. Zajęcia 
w  formie interaktywnych warsztatów, gier symula-
cyjnych i praktycznych ćwiczeń są prowadzone przez 
szkoleniowców Fundacji EuroWeek – stowarzyszenia 
posiadającego wieloletnie doświadczenie w działalno-
ści edukacyjnej na rzecz młodzieży.
 W tegorocznym obozie wzięło udział 32 uczniów 
PSP w  Przytyku oraz 12 uczniów PSP we Wrzosie, 
którymi opiekowały się panie Monika Brejtkop, Da-
nuta Makuch, Weronika Tarka, Alina Mastalerek 
oraz Alina Wachnicka. Koordynatorem naszej grupy 
był wolontariusz z Turcji – Yunus Emre Yos. W za-
jęciach pomagały mu Lily z Indonezji oraz Danielle 
z  Peru. Uczniowie mieli także okazję porozmawiać 
z młodymi ludźmi z Kolumbii i Indii.
 Każdy dzień rozpoczynał tzw. energizer, czyli roz-
grzewka na wesoło, po której uczniowie wykonywa-
li grupowe projekty, np. opis idealnego kraju, plan 

festiwalu, teatr na świeżym powietrzu, prezentacje 
taneczne, parodie, grupowy portret kolegi, mission 
impossible. Projekty przeplatane były grami języko-
wymi i  integracyjnymi, nie zabrakło również trady-
cyjnej Belgijki, wycieczki do Kłodzka oraz spaceru do 
wodospadu Wilczki. Dodatkową atrakcją były pre-
zentacje o Peru i Indonezji – ojczystych krajach Lily 
i Danielle.
 EuroWeek jest realizowany od wielu lat, nie stracił 
na swojej atrakcyjności. Wolontariusze są pełni zapa-
łu i entuzjazmu, który udzielił się naszym uczniom. 
Sprawnie i  szybko wykonywali oni kolejne zadania, 
coraz bardziej się integrując i  nabywając pewności 
siebie oraz wprawy w posługiwaniu się językiem an-
gielskim. EuroWeek to idealny sposób na rozpoczęcie 
nowego roku szkolnego.

PSP w Przytyku M.B. i A.M.
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 Zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców, przedstawio-
nymi podczas tegorocznych zebrań sołeckich, Rada Miej-
ska w Przytyku uchwałą nr II.12.2024 z dnia 24 maja 
2024 roku zdecydowała o przeprowadzeniu konsultacji 
społecznych dotyczących zmiany granic administracyj-
nych naszego miasta. 
 W dniach od 17 do 27 czerwca mieszkańcy miasta 
Przytyk oraz sołectwa Podgajek mogli wyrazić swoją opi-
nię w sprawie włączenia obrębu ewidencyjnego Podgajek 
Wschodni i Podgajek Zachodni do granic administracyj-
nych Przytyka. Celem konsultacji było zebranie oceny 

Wakacje w naszym przedszkolu były pełne radości, 
kreatywnych zabaw i edukacyjnych zajęć, które dostar-
czyły dzieciom mnóstwo wrażeń. Jednym z najważniej-
szych tematów poruszanych podczas nich było bezpie-
czeństwo. Dzieci dowiedziały się, jak chronić się przed 
słońcem, pamiętając o nakryciu głowy i używaniu kre-
mu z �ltrem, a także o tym, jak bezpiecznie bawić się 
nad wodą. Przedszkolaki uczyły się również, jak zacho-
wywać się na placu zabaw i w trakcie pieszych wycie-
czek, a także co zrobić w razie zgubienia się w tłumie.

Kolejnym fascynującym elementem zajęć była na-
uka o miejscach, w które można wyjechać na wakacje. 
Dzieci odkrywały, jakie atrakcje czekają na nie nad mo-
rzem, w górach czy nad jeziorem. Poprzez kolorowe 
ilustracje i rozmowy, dzieci dowiedziały się, co można 
robić w różnych częściach kraju, od kąpieli w Bałtyku 
po wędrówki po Tatrach.

Oprócz nauki nie zabrakło również aktywności na 
świeżym powietrzu. Dzieci spędzały czas na naszym 
przedszkolnym placu zabaw, gdzie mogły biegać, wspi-
nać się i korzystać z różnych atrakcji. Z dużą radością 

WYNIKI KONSULTACJI SPOŁECZNYCH DOTYCZĄCYCH ZMIANY 
GRANIC ADMINISTRACYJNYCH

odwiedzaliśmy także plac przed Centrum Kultury i Bi-
blioteką w Przytyku, gdzie maluchy miały idealne wa-
runki do odpoczynku w cieniu oraz do wyrażania swo-
jej artystycznej duszy. Jednym z ulubionych zajęć dzieci 
było malowanie farbami na folii. 

PP w Przytyku A.W. 

,,BEZPIECZEŃSTWO I LETNIE PRZYGODY”

mieszkańców na temat proponowanej zmiany, a jej wyni-
ki przedstawia poniższy wykres.
 Zdanie mieszkańców poparli również radni, którzy 16 
września podjęli uchwałę dotyczącą wystąpienia do Mini-
stra Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz Wojewo-
dy Mazowieckiego z wnioskiem o zmianę granic miasta 
Przytyk.
 Integracja obszarów Podgajek z miastem Przytyk ma 
na celu lepsze zarządzanie oraz poprawę jakości życia 
mieszkańców poprzez integrację infrastrukturalną i ad-
ministracyjną.

UM K.R.

Wakacyjne malowanie na folii. 

IV Sesja Rady Miejskiej w Przytyku. 

Zabawy w cieniu drzew. 
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Kastracja i sterylizacja zwierząt to najważniejsza metoda zapobiegania 
bezdomności wśród nich. To także wyraz troski o zdrowie naszych pupili.

Zbiorniki wodne znajdujące się w Domaniowie i Ja-
godnie to wyjątkowe miejsca na mapie gminy Przytyk, 
które pełnią ważne funkcje rekreacyjne oraz przyciągają 
zarówno mieszkańców, jak i turystów. W sezonie let-
nim są one popularnym miejscem wypoczynku, a tak-
że chętnie odwiedzane przez wędkarzy. Niestety, wraz 
z rosnącą liczbą odwiedzających pojawia się również 
poważny problem – śmieci pozostawiane przez osoby 
korzystające z tych terenów.

Odpowiedzialność za utrzymanie czystości wokół 
zbiorników wodnych w Domaniowie i Jagodnie spo-
czywa na Państwowym Gospodarstwie Wodnym Wody 
Polskie (PGW WP), które jako przedstawiciel Skarbu 
Państwa, ma obowiązek dbania o porządek na terenach 
wodnych. To właśnie Wody Polskie, zgodnie z ustawą 
Prawo wodne, odpowiadają za utrzymanie zbiorników, 
wałów przeciwpowodziowych oraz urządzeń wodnych. 

Niestety, często po ciepłych weekendach w okolicach 
zbiorników zalegają odpady – plastikowe butelki, worki 
foliowe czy papier. Urząd Miejski w Przytyku widzi ten 
problem i regularnie apeluje do Wód Polskich o pilne 
sprzątanie terenów wokół zbiorników. Zgodnie z prze-
pisami o odpadach, posiadacz terenu jest zobowiązany 

 Z dniem 30 września zakończyła się tegorocz-
na akcja skierowana do pupili będących pod opieką 
mieszkańców Gminy Przytyk. W ramach programu 
właściciele psów i kotów mogli skorzystać z zabiegów 
bezpłatnej sterylizacji i kastracji swoich zwierząt. Pro-
gram realizowany był w dwóch gabinetach weteryna-

KTO ODPOWIADA ZA UTRZYMANIE CZYSTOŚCI WOKÓŁ ZBIORNIKÓW 
WODNYCH W DOMANIOWIE I JAGODNIE?

ryjnych: lek. wet. Tomasza Pajestki na terenie gminy 
Przytyk oraz w gabinecie „Połomscy” zlokalizowanym 
w Radomiu. Mieszkańcy pobrali w sumie 58 skiero-
wań na wykonanie ww. zabiegów. Ich zdecydowana 
większość została wykonana w lokalnym gabinecie 
weterynaryjnym mieszczącym się w Przytyku. Na za-
biegi u weterynarza w Radomiu skierowanych zostało 
tylko 12 zwierząt.
 - Sterylizacja jest ograniczaniem bezdomności i prze-
ciwdziałaniem reprodukowania jej na następne poko-
lenia zwierząt. Dodatkowo dzięki sterylizacji/kastracji 
zwierzęta unikają wielu chorób – jak choćby nowotwory. 
Serdecznie zapraszam mieszkańców gminy Przytyk do 
korzystania z akcji darmowych sterylizacji i kastracji 
zwierząt realizowanych w naszym samorządzie. Zapew-
niam, że będziemy starali się o pozyskanie środków na tą 
akcję w kolejnych latach – mówił podczas podsumowa-
nia akcji Dariusz Wołczyński Burmistrz Przytyka. 
 Zadanie zostało do�nansowane w ramach „Ma-
zowieckiego Programu Wsparcia Zapobieganiu Bez-
domności Zwierząt – Mazowsze dla zwierząt 2024”.

UM M.M.K. 

PODSUMOWANIE AKCJI BEZPŁATNEJ STERYLIZACJI I KASTRACJI

MIESZKAŃCY ORAZ WSZYSCY ODWIEDZAJĄCY TE 
MALOWNICZE MIEJSCA MOGĄ CIESZYĆ SIĘ Z ICH 

UROKÓW, JEDNAK NIEZWYKLE ISTOTNE JEST, ABY 
DBAĆ O CZYSTOŚĆ I SZANOWAĆ PRZESTRZENIE, 

KTÓRE SŁUŻĄ CAŁEJ SPOŁECZNOŚCI.

do usunięcia śmieci z miejsc, gdzie nie powinny się one 
znajdować. Urzędnicy zwracają uwagę, że konieczne 
jest regularne sprzątanie tych terenów w okresie letnim, 
aby zapobiec dalszemu narastaniu problemu.

UM K.R.
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dzony tłum i wspólny śpiew był obrazem kolejnej uda-
nej imprezy.
 XXIII Ogólnopolskie Targi Papryki w Przytyku były 
organizowane i współ�nansowane ze środków Samo-
rządu Województwa Mazowieckiego.

UM A.K.

 Trzeba przyznać, że dzień targów był kolorowy nie 
tylko za sprawą pięknego słońca, lecz również przeróż-
nych odmian papryki. Tego dnia każdy odwiedzający 
nasze wydarzenie mógł znaleźć coś dla siebie, a zachę-
cać do zakupu Papryki Przytyckiej nie trzeba było, bo 
wszyscy znają jej zalety.

 

 Gospodarzami wydarzenia, odbywającego się w na-
szym samorządzie już po raz 23, byli Burmistrz Miasta 
i Gminy Przytyk Dariusz Wołczyński oraz Starosta Ra-
domski Waldemar Trelka. Występujący na scenie orga-
nizatorzy, zachęcali do promocji i zakupu papryki, ale 
przede wszystkim podziękowali rolnikom za ich ciężką, 
codzienną pracę.   
 Podczas targów wyróżniono kilku wyjątkowych 
mieszkańców naszej gminy. W tym roku medal Zasłu-
żony dla Rolnictwa przekazany został: Alicji i Sylwe-
strowi Leśnowolskim oraz Sławomirowi Kornatowskie-
mu. Odznaczenie Zasłużony dla Powiatu Radomskiego 
wręczone zostało zaś Dawidowi  Krzemińskiemu. Na 
scenie uhonorowano także naszych samorządowców: 
Dariusza Wołczyńskiego oraz Annę Rogulską, którzy z 
rąk przedstawicieli Starostwa Powiatowego w Radomiu 
odebrali medal 25-lecia powiatu.
 Ogólnopolskie targi papryki to także smaczne da-
nia, w których główną rolę gra to smaczne warzywo. 
Oprócz nagrodzenia najsmaczniejszych dań z papryką 
właśnie, uczestnicy naszych targów mogli posmakować 
tradycyjnego lecza, przygotowanego przez Norbie-
go. Znany z charyzmy i humoru muzyk i prezenter, 
podzielił się z publicznością swoimi sprawdzonymi 
przepisami na dania oraz anegdotami i ciekawostkami 
związanymi z jego kulinarną pasją.
 Harmonogram tego niedzielnego wieczoru był pełen 
muzyki rozrywkowej. Oprócz kapeli Jana Tarnowskie-
go reprezentującej muzykę ludową, na scenie wystąpiła 
grupa Bayera, Luka Rosi oraz zespół Milano. Zgroma-

ZA NAMI 23. EDYCJA OGÓLNOPOLSKICH TARGÓW PAPRYKI

Mieszkańcy gminy Przytyk niosący wieniec dożynkowy na uroczystą Mszę św. 
rozpoczynającą obchody XXIII Ogólnopolskich Targów Papryki.

Leczo z papryki przytyckiej w tym roku przygotował dla naszej publiczności Norbi.

Uczestnicy konkursu kulinarnego.

Stoisko paprykowe Państwa Gaców. 
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Koncert zespołu Bayera był jednym z elementów programu tegorocznych targów.
Luka Rosi.

Gwiazda wieczoru - zespół Milano.

 W sierpniu i wrześniu zakończono remonty świetlic 
wiejskich w Sukowie i Dębie. Prace były możliwe dzięki 
wsparciu �nansowemu zewnętrznych funduszy.
 W Sukowie, w ramach programu „Mazowsze dla lo-
kalnych centrów integracyjnych 2024”, wyremontowa-
no podłogę, ułożono antypoślizgowe płytki oraz odświe-
żono ściany i su�ty. Całkowity koszt inwestycji wyniósł 
ponad 52 tysiące złotych, z czego większość pokryto z 
budżetu samorządu województwa mazowieckiego.

REMONTY W ŚWIETLICACH WIEJSKICH

 Z kolei w świetlicy w Dębie przeprowadzono prace 
adaptacyjne i instalacyjne oraz zakupiono nowe meble 
i sprzęt AGD. Remont wynoszący 62 730 zł, współ�-
nansowano ze środków unijnych w ramach Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich.
 Oba obiekty są teraz gotowe do użytku i oferują 
mieszkańcom jak i strażakom ochotnikom wygodną 
przestrzeń do organizacji spotkań i lokalnych wydarzeń.

UM E.S.

Wyremontowana sala w Sukowie.

Część zakupionego wyposażenia do świetlicy w Dębie.Dzięki przeprowadzonemu remontowi w budynku pojawiło się zaplecze kuchenne.
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zewnątrz. Źródłem mogą być odchody, zanieczyszczone 
ściekami wody gruntowe, odpływy z oczyszczalni przy-
domowych i szamb lub  nawozy naturalne tj. obornik.  
Stosunkowo często zanieczyszczenia pochodzą od odbior-
ców podłączonych do publicznej sieci, którzy korzystają 
jednocześnie z własnej studni. Najczęściej jednak bakterie 
coli wykrywane w wodzie pochodzą bezpośrednio ze śro-
dowiska naturalnego.

ZGK U.K.

100. URODZINY CELINY HERNIK

BAKTERIE COLI W WODZIE. SKĄD SIĘ BIORĄ?

 Pani Celina Hernik, mieszkanka Kaszewskiej Woli, 
obchodziła niedawno swoje setne urodziny. Z tej wyjąt-
kowej okazji, w sobotę 6 lipca, jubilatkę odwiedziły liczne 
delegacje, które złożyły jej serdeczne gratulacje i życzenia.
 W imieniu władz lokalnych pani Celinie pogratulował 
Burmistrz Miasta i Gminy Przytyk — Dariusz Wołczyń-
ski. Specjalne życzenia przekazał także Kierownik Delega-
tury Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Radomiu 
Rafał Molga reprezentujący Wojewodę Mazowieckiego 
Mariusza Frankowskiego.
 Urodziny były również okazją do spotkania z najbliższą 
rodziną, która tego dnia towarzyszyła jubilatce, składając 
jej najlepsze życzenia.
 Pani Celina urodziła się w miejscowości Bród, w gmi-
nie Jedlińsk. Właśnie tam spędziła swoje dzieciństwo 
i młodość, pomagając rodzicom i sześciorgu rodzeństwa 
w  pracy na gospodarstwie rolnym. W  czasie okupacji 
niemieckiej jej pięciu braci działało w partyzantce, a ona 
sama wspierała ich, przygotowując i dostarczając żywność 
dla oddziału.
 Jubilatka jest przykładem życiowej siły i wytrwałości. 
Na przestrzeni lat była świadkiem wielu zmian, jakie za-
szły w kraju i na świecie. Dziś, otoczona troską rodziny, 
cieszy się spokojnym życiem, a jej setne urodziny stały się 
ważnym wydarzeniem dla całej lokalnej społeczności.
 Pani Celinie życzymy dalszych lat w zdrowiu i szczęściu!

UM A.B.

 Woda w naszych domach powinna być wolna od bak-
terii, wirusów i innych zanieczyszczeń. Tylko wtedy jest 
zdatna do spożycia i celów użytkowych oraz bezpieczna 
dla naszego organizmu. Wymogi dotyczące parametrów 
wody są dokładnie określone w rozporządzeniach Mini-
sterstwa Zdrowia i jej jakość podlega rygorystycznej kon-
troli. Jednak zdarza się, że pojawiają się w niej niepożą-
dane mikroorganizmy. Jednym z najczęściej ujawnianych 
przypadków  jest skażenie wody bakterią coli.
 Bakterie coli  to cała grupa mikroorganizmów pałecz-
kowatych z rodziny Enterobacteriaceae, które w naszym 
otoczeniu są powszechnie obecne. Naturalnie występują 
w organizmach ludzi i zwierząt, a także bytują w glebach, 
wodach i na roślinach, gdzie tra�ają wraz z odchodami. 
Znajdują się również w naszych kuchniach i łazienkach 
oraz na przedmiotach codziennego użytku.
 Należy wiedzieć, że woda nie jest naturalnym środo-
wiskiem dla chorobotwórczych mikroorganizmów. Dla-
tego też  bakterie coli mogą się do niej przedostać tylko z 

Rodzina, bliscy oraz przedstawiciele władz lokalnych podczas uroczystości z okazji 
100. urodzin pani Celiny Hernik, mieszkanki Kaszewskiej Woli.

Najstarsza mieszkanka gminy Przytyk – pani Celina Hernik.
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NARODOWE CZYTANIE 2024

DOCHÓD Z GOSPODARSTWA ROLNEGO ZA 2023 ROK

 W związku z nowym okresem zasiłkowym, Urząd 
Miejski w Przytyku informuje, że dnia 20 września 2024 
roku Prezes Głównego Urzędu Statystycznego ogłosił, 
że przeciętny dochód w gospodarstwach rolnych z 1 ha 
przeliczeniowego wyniósł w 2023 roku 5 451 zł.
 Ogłaszana co roku wysokość dochodu z pracy w go-
spodarstwie rolnym, jest wykorzystywana przy staraniu 
się m.in. o różnego rodzaju świadczenia rodzinne czy 
chociażby o do�nansowanie z programu „Czyste powie-
trze”. To na jego podstawie obliczany jest dochód z go-
spodarstwa rolnego.

UM A.Sz. 

 W dniu 13 września w Publicznej Szkole Podstawo-
wej w  Przytyku odbyło się Narodowe Czytanie „Kor-
diana” Juliusza Słowackiego. Do odczytania wybranych 
fragmentów zaproszeni zostali Burmistrz Miasta i Gmi-
ny Przytyk Dariusz Wołczyński, proboszcz przytyckiej 
para�i ks. Sławomir Fundowicz, kierownik Centrum 
Kultury i  Biblioteki w  Przytyku Magdalena Kowal-
czyk i kierownik działu bibliotecznego Mirosław Krzy-
szewski, dyrektor PSP w Przytyku Monika Rdzanek - 
współorganizator edycji 2024  Narodowego Czytania, 
przewodnicząca rady rodziców Beata Ostatek, dyrektor 
Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowot-
nej w  Przytyku Olga Frynas - Duda, dyrektor Banku 
Spółdzielczego w Przytyku Robert Bukowski, dyrektor 
Publicznego Przedszkola w Przytyku Anna Kowalczyk, 
Skarbnik Miasta i Gminy Przytyk Anna Rogulska. 
 Przed rozpoczęciem czytania fragmentów „Kordiana”, 
uczniowie z  klas ósmych zaprezentowali inscenizację 
wybranej scenki z tejże lektury, co wprowadziło zgroma-
dzonych w tematykę dzieła i przybliżyło bohatera, który 
stanął przed trudnymi wyborami. Dzieci wykazały się 
nie tylko talentem aktorskim, ale także zrozumieniem 
psychologii postaci. 
 Następnie, do lektury przystąpili zaproszeni goście. 
Każdy z  nich przeczytał fragmenty utworu, dzieląc się 
emocjami, jakie wywiera na nich tekst Słowackiego. Pod-
niosła atmosfera dzieła udzielała się również słuchaczom.
 Należy podkreślić, że Narodowe Czytanie to nie tylko 
hołd dla polskiej literatury, ale także sposób na integrację 
mieszkańców i wspólne przeżywanie piękna słowa pisa-
nego. Wydarzenie przybliżyło postać Kordiana i zwró-

Narodowe Czytanie edycja 2024. 

Inscenizacja wybranej scenki z „Kordiana” przygotowana przez młodzież z PSP 
w Przytyku. 

ciło uwagę na wymiar literackiego dziedzictwa naro-
dowego. Narodowe Czytanie jest już tradycją w naszej 
gminie, bowiem pierwsza edycja miała miejsce w 2018 
roku. Warto pielęgnować tradycje, które pozwalają na 
twórcze i głębokie przeżywanie kultury.

CKiB w Przytyku M.K.
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BĘDZIE BEZPIECZNIEJ!

AKTYWNE WAKACJE W PSP WE WRZESZCZOWIE

Mieszkańcy naszej gminy mogą korzystać z kolejnego 
zmodernizowanego odcinka drogi powiatowej. Podpisana 
w maju umowa oraz zakończone prace dotyczą trasy znaj-
dującej się pomiędzy miejscowościami Studzienice i Mak-
symilianów. To drugi etap przebudowy, obejmujący ok. 
700-metrowy odcinek drogi relacji Przytyk-Kożuchów.

Zadanie uzyskało do�nansowanie w wysokości 400 ty-
sięcy złotych z budżetu województwa mazowieckiego. Poza 
wkładem �nansowym z samorządu województwa inwe-
stycja ta została także wsparta środkami z budżetu Gminy 
Przytyk. 

W ramach zaplanowanych prac na modernizowanym 
odcinku jezdni pojawiła się już nowa nawierzchnia asfal-

Dzieci z półkolonii we Wrzeszczowie.

Wycieczka krajoznawcza.

Wyremontowana droga powiatowa. 

Zajęcia sportowe podczas półkolonii.

Kolonie letnie i półkolonie to najpopularniejsze for-
my letniego wypoczynku dla dzieci. Zazwyczaj trwają 
od 7 do 14 dni i obejmują szereg atrakcji, takich jak wy-
cieczki, zajęcia sportowe, zabawy, warsztaty, ogniska i 
wiele innych. 

W dniach od 1 do 12 lipca 2024 r. w PSP we Wrzesz-
czowie zorganizowany był wakacyjny wypoczynek w 
formie półkolonii letnich. Organizatorem tej formy wy-
poczynku była Mazowiecka Izba Rolnicza z siedzibą w 
Parzniewie. Na półkolonii wypoczywało 45 dzieci pod 
opieką trzech wychowawczyń i kierownika. Program 

kulturalno-oświatowy półkolonii był bogaty i został w 
całości zrealizowany.
 W tym roku wypoczynek w formie kolonii został zor-
ganizowany dzięki współpracy PSP we Wrzeszczowie ze 
Stowarzyszeniem Kobiet Wiejskich „Gospodyni” z sie-
dzibą w Warszawie oraz ze Stowarzyszeniem Wspiera-
nia Inicjatyw Oświatowo – Wychowawczych im. Teresy 
Kras z siedzibą w Lublinie. Dla dzieci, których przynaj-
mniej jeden z rodziców podlega ubezpieczeniu w KRUS, 
wypoczynek w znacznej mierze jest do�nansowany ze 
środków Funduszu Składkowego Ubezpieczenia Spo-
łecznego Rolników. Na turnusie w Mrzeżynie w termi-
nie od 03.07.2024 r. do 11.07.2024 r. odpoczywało 26 
uczestników. Na turnusie w Białym Dunajcu w terminie 
17 – 25 lipca 2024 r. wypoczywało 16 uczestników, na 
kolonii w Jastrzębiej Górze nad morzem przebywało 24 
uczestników. Podsumowując, w bieżącym roku w czasie 
wakacji zorganizowano wypoczynek dla 66 uczestników 
w formie kolonii oraz dla 45 dzieci w formie półkolonii 
w PSP we Wrzeszczowie. 

PSP we Wrzeszczowie W.K.

towa, wybudowany został kanał technologiczny, pobocza 
oraz przebudowane zostały istniejące zjazdy na posesje.

UM A.K.
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ZAKOŃCZONO PRACE PRZY BUDOWIE PARKINGU W PRZYTYKU

KINO NA TRAWIE… 2024

 Mieszkańcy Przytyka oraz wszyscy odwiedzający gro-
by swoich najbliższych na cmentarzu para�alnym mogą 
już cieszyć się nowym udogodnieniem. Prace nad budo-
wą nowego parkingu pod nekropolią właśnie dobiegły 
końca. Dzięki tej inwestycji problem z parkowaniem 
w okolicy cmentarza został skutecznie rozwiązany, co 
znacząco poprawi bezpieczeństwo zarówno odwiedzają-
cych, jak i przejeżdżających w pobliżu kierowców.
 Na placu powstało 33 miejsca parkingowe, w tym dwa 
specjalnie przeznaczone dla osób z niepełnosprawnościa-
mi. Inwestycja objęła także budowę drogi wewnętrznej 
manewrowej, która przedłuża ulicę Marii Konopnickiej 
i łączy ją z ulicą Mikołaja Reja. Drogi manewrowe, wy-
konane zostały z kostki brukowej betonowej, a miejsca 
parkingowe pokryto nawierzchnią z eko kraty.

 Kino na trawie…to przedsięwzięcie polegające na reali-
zacji cyklu pokazów �lmowych plenerowych przy insty-
tucji kultury CKiB w Przytyku. Projekcje były skierowane 
do dzieci i dorosłych oraz seniorów, a także do osób nie-
pełnosprawnych. W ramach tego przedsięwzięcia została 
zakupiona i ustawiona konstrukcja ekranu do wyświetla-
nia �lmów oraz konieczny sprzęt umożliwiający projekcję 
plenerową. Co ważne na realizację zadania zostały zaku-
pione leżaki dla naszych gości. W tym roku, w ramach 
Kina na trawie zorganizowaliśmy aż 10 pokazów. 
 Współorganizatorem wydarzenia był Burmistrz Miasta 
i Gminy Przytyk Dariusz Wołczyński. Patronat hono-
rowy nad wydarzeniem objął  Marszałek Województwa 
Mazowieckiego Adam Struzik. Ponadto partnerem wyda-
rzenia był Samorząd Województwa Mazowieckiego,  któ-
ry współ�nansował je w kwocie 15 tys. złotych.
 Frekwencja na projekcjach pokazała, że mieszkańcom 
spodobała się taka forma spędzania wolnego czasu.  Poka-
zy odbywały się w piątkowe wieczory, a co najważniejsze 

W odbiorze inwestycji wzięli udział przedstawiciele samorządu, wykonawcy oraz 
radny Marek Kościowski. 

Kino dla najmłodszych.

Ogromny sukces pokazów plenerowych przy CKiB w Przytyku.

Organizatorzy i partnerzy wydarzenia Kino na trawie.

pogoda okazała się naszym sprzymierzeńcem i wszystkie 
projekcje zostały zrealizowane zgodnie z planem. Dzię-
kujemy wszystkim, którzy spędzili z nami ten czas. Było 
nam bardzo miło gościć tylu widzów. Kino na trawie to 
jedno z najważniejszych  wydarzeń kulturalnych organi-
zowanych na terenie gminy Przytyk. Do zobaczenia w 
przyszłym roku! 

CKiB w Przytyku 

 Budowa parkingu kosztowała 356 424,43 zł, a środki 
na stworzenie tego miejsca pochodziły z budżetu gminy 
Przytyk.

UM M.M.K.
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OBOWIĄZKI OBIORCÓW USŁUG WODOCIĄGOWYCH

Zakład Gospodarki Komunalnej w Przytyku infor-
muje mieszkańców o obowiązkach, jakie wynikają z 
umowy zawartej pomiędzy odbiorcami usług a ZGK. 

Każdy odbiorca usług wodociągowych ma obowią-
zek utrzymywać swoje instalacje i urządzenia wodocią-
gowe w odpowiednim stanie technicznym. Dotyczy to 
zarówno instalacji wewnętrznych, jak i przyłączy wo-
dociągowych, które są kluczowe dla sprawnego dostar-
czania wody do nieruchomości. Regularna kontrola 
oraz konserwacja tych instalacji mogą zapobiec awa-
riom i przerwom w dostawie wody.

Ważnym elementem odpowiedzialności odbiorcy 
jest wydzielenie odpowiedniego pomieszczenia lub 
studni wodomierzowej, gdzie zainstalowany jest wo-
domierz główny oraz zawór. 

ZGK przypomina również o konieczności instalacji 
oraz utrzymania zaworów antyskażeniowych w odpo-
wiednim stanie technicznym. Zawory te pełnią klu-
czową rolę w ochronie systemu wodociągowego przed 
ewentualnym zanieczyszczeniem wody pitnej – zapo-
biega on cofaniu się wody.

 Odbiorcy muszą również umożliwić pracownikom 
ZGK wstęp na teren nieruchomości w celu kontroli lub 
naprawy oraz unikać odprowadzania szkodliwych sub-
stancji do kanalizacji tj. różnego rodzaju chemikaliów 
i tłuszczów. W przypadku awarii przyłącza, odbiorca 
powinien je natychmiast naprawić – jeśli nie zrobi tego 
w ciągu 24 godzin, ZGK może usunąć awarię na koszt 
odbiorcy.
 Zakład Gospodarki Komunalnej w Przytyku apeluje 
o regularne przeglądy i dbanie o stan techniczny insta-
lacji wodociągowych. Właściwa konserwacja i napra-
wa przyłączy oraz urządzeń wodociągowych nie tylko 
zapobiega awariom, ale również zapewnia bezpieczne 
i efektywne korzystanie z usług wodociągowych na te-
renie gminy.

ZGK P.S.

PRAWIDŁOWE UTRZYMANIE INSTALACJI 
WODOCIĄGOWYCH ORAZ DBANIE O STAN TECHNICZNY 

PRZYŁĄCZY TO KLUCZOWE ELEMENTY, KTÓRE MAJĄ 
WPŁYW NA BEZPIECZEŃSTWO I EFEKTYWNOŚĆ SYSTEMU 

DOSTARCZANIA WODY.

WITAMY W PRZEDSZKOLU!

Wrzesień to miesiąc, który dla wielu rodziców oznacza 
początek nowego etapu w życiu ich dziecka. Dla najmłod-
szych, czyli maluszków, to moment pełen emocji – czas, 
w którym po raz pierwszy przekraczają próg przedszkola.

Przedszkole to miejsce, gdzie zabawa staje się narzędziem 
do nauki i poznawania otaczającego świata. Od pierwszych 
chwil dzieci uczestniczą w  różnorodnych aktywnościach, 
które mają na celu rozwijanie ich kreatywności, motoryki 
i umiejętności społecznych. 

Przedszkole to także przestrzeń, w której rodzą się pierw-
sze przyjaźnie. Wspólne budowanie wież z klocków, ukła-
danie puzzli czy zabawy pluszowymi zabawkami sprzyjają 
integracji dzieci. Dla wielu maluchów jest to pierwszy kon-
takt z rówieśnikami, co może być początkiem długotrwa-
łych, dziecięcych przyjaźni.

Pierwsze dni w przedszkolu to nie tylko emocje dzieci, 
ale i rodziców. Lęk przed rozłąką czy niepewność, jak dziec-
ko poradzi sobie w nowym środowisku, to naturalne od-

czucia. Ważne, aby rodzice zrozumieli, że ich emocje mogą 
przenosić się na dziecko, dlatego warto zachować spokój 
i pozytywnie nastawić się na ten nowy etap. Wspólne roz-
mowy o przedszkolu, okazywanie zainteresowania tym, co 
dziecko przeżyło w ciągu dnia, a także przytulanie i wspar-
cie emocjonalne mogą pomóc maluchowi w  pokonaniu 
trudności.

PP w Przytyku E.M.Ś.

Czas zabawy. 
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TRWA REMONT DRÓG WOJEWÓDZKICH

EUROPEJSKI  DZIEŃ JĘZYKÓW W PSP IM. ORŁA BIAŁEGO WE WRZOSIE

Z  końcem lipca, rozpoczął się remont drogi woje-
wódzkiej nr 740  w miejscowości Oblas. Prace obejmują 
odcinek od kilometra 12+940 do 14+620 i polegają na 
kompleksowej wymianie nawierzchni oraz utwardzeniu 
poboczy. W związku z trwającymi robotami drogowymi 
wprowadzono tymczasową organizację ruchu. Kierowcy 
muszą liczyć się z  sygnalizacją świetlną oraz systemem 
wahadłowym, co może wydłużyć czas przejazdu przez 
ten odcinek.

W okresie wakacji rozpoczęła się także wymiana na-
wierzchni na drodze wojewódzkiej 732, obejmująca 
miejscowości Suków i  Kaszewska Wola. Mieszkańcy 
i użytkownicy drogi mogą być pewni, że takie inwesty-
cje przynoszą wymierne korzyści, zarówno w kontekście 
komfortu jazdy, jak i bezpieczeństwa na drodze.

UM M.M.K.

Europejski Dzień Języków to międzynarodowe świę-
to, ustanowione z inicjatywy Rady Europy, obchodzone 
w całej Europie corocznie 26. września. Jego celem jest 
zachęcenie Europejczyków do nauki języków obcych 
oraz propagowanie zalet różnorodności językowej.

Z okazji tegoż święta organizowane są liczne wyda-
rzenia – imprezy dla dzieci, okolicznościowe programy 
telewizyjne i radiowe, specjalne kursy językowe oraz 
konferencje naukowe. Ów dzień świętowali również 
uczniowie PSP Wrzos. 

24. września 2024 r. w Publicznej Szkole Podstawo-
wej im. Orła Białego we Wrzosie odbył się �nał projektu 
językowego, który realizowany był przez 3 tygodnie. Po-
mysłodawcą, głównym koordynatorem i organizatorem 
całości była Alina Mastalerek. Motywem przewodnim 
imprezy w tym roku był sport, toteż uczniowie klasy 
ósmej przygotowali z tej racji Igrzyska Olimpijskie, ale...
językowe. 

W trakcie �nałowych rozgrywek uczniowie klas 5-8 
zaprezentowali w atrakcyjny sposób angielskie słówka 
związane ze sportem. Tak więc były tańce, piosenki, frag-
menty gier, prezentacje stroju i sprzętu sportowego. Nad 

TO JUŻ KOLEJNE PRACE OBEJMUJĄCE PRZEBUDOWĘ 
DROGI WOJEWÓDZKIEJ, CO ŚWIADCZY O INTENSYFIKACJI 

PRAC MAJĄCYCH NA CELU POPRAWĘ STANU DRÓG 
W NASZYM REGIONIE.

Oprócz wymiany nawierzchni przy drodze wojewódzkiej 740 utwardzono 
także pobocza.

W ramach prac przy drodze wojewódzkiej 732 zostanie wymieniona nawierzchnia 
jezdni na ponad 5-kilometrowym odcinku drogi relacji Przytyk-Kaszewska Wola.

całością czuwało specjalnie powołane jury – na czele z 
Dyrektor Jolantą Kowalik – które wyłoniło zwycięzców, 
a ci zostali udekorowani iście „olimpijskimi” medalami. 
 Poza konkursem swój układ taneczny zaprezentowali 
uczniowie klasy trzeciej i czwartej. 
 Wrzoska młodzież naprawdę świetnie poradziła sobie 
z projektowymi zadaniami i zabłysnęła znajomością ję-
zyka angielskiego. Uczniowie mieli świetną okazję za-
prezentować swoje talenty: sportowe, wokalne, tanecz-
ne i językowe.  

PSP Wrzos
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 Festyn „Powitanie lata” nad zalewem Jagodno przycią-
gnął wielu mieszkańców i  turystów, oferując mnóstwo 
atrakcji zarówno dla dzieci, jak i dorosłych. Mimo zmien-
nej pogody, która kilkukrotnie przyniosła deszcz, wyda-
rzenie zapewniło uczestnikom doskonałą zabawę i mnó-
stwo niezapomnianych wrażeń.
  Po części o�cjalnej i otwarciu imprezy rozpoczęły się 
zawody biegowe dla dzieci. Na starcie stanęło ponad 100 
młodych zawodników, rywalizujących w  różnych kate-
goriach wiekowych. Wśród przedszkolaków triumfowali 
Lila Korcz i Maksym Chojnacki, a w starszych grupach 
wiekowych na podium stanęli m.in. Maja Kowalczyk, 
Michał Bubek, Marta Angielczyk i Oskar Nowak.
 Kolejną atrakcją był pokaz umiejętności Patryka Pie-
trasika, który zachwycił widzów swoimi umiejętnościami 
w MMA. Wzbudzający podziw występ sportowca przy-
ciągnął uwagę zarówno dorosłych, jak i  dzieci. Po nim 
pojawili się ratownicy z OSP Wrzos oraz Radomskiego Jak widać, podczas występu Iness publiczność pod sceną bawiła się doskonale.

Młodzi uczestnicy biegu z ogromnym zaangażowaniem rywalizowali o medale 
podczas festynu „Powitanie lata” nad zalewem Jagodno.

Zabawa, zorganizowana przez strażaków, była jedną z ulubionych atrakcji 
najmłodszych uczestników.

Najmłodszych zwycięzców konkurencji biegowych powitali na scenie organizatorzy 
imprezy Dariusz Wołczyński Burmistrz Przytyka oraz Anna Rogulska Członek 
Zarządu Powiatu Radomskiego. 

WOPR, którzy w interesujący sposób zaprezentowali po-
kaz ratownictwa wodnego, przypominając o bezpieczeń-
stwie nad wodą.
 Najmłodsi uczestnicy festynu nie mieli powodów 
do nudy. Ogromną popularnością cieszyła się zabawa 
w pianie, wypuszczanej przez strażaków z OSP w Ru-
dzie Małej. Wśród dorosłych również nie brakowało 
emocji – zawody na torach przeszkód dostarczyły wielu 
zabawnych chwil, szczególnie podczas rywalizacji pań 
i panów. Zwycięzcami w kategorii mężczyzn okazał się 
Zalesice Team, a wśród kobiet triumfowały „Małolatki” 
z  Radomia. Zabawa na ruroskoczach, gdzie kluczową 
rolę odgrywała praca zespołowa, była kolejną okazją do 
integracji i śmiechu.
 Tego dnia wieczór upłynął pod znakiem muzyki. Na 
scenie wystąpiła 25-letnia Iness, której hity takie jak 
„Oczy Migdałowe” czy „Dożynki” porwały publiczność 
do tańca. Mimo przelotnych opadów deszczu uczestnicy 
bawili się doskonale, wspólnie śpiewając i tańcząc w rytm 
muzyki disco polo i dance. 

UM A.K.

WIELE ATRAKCJI I NIEZAPOMNIANYCH WRAŻEŃ
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 Serdecznie dziękujemy wszystkim za okazane serce i soli-
darność z poszkodowanymi. Państwa pomoc jest nieoce-
niona!

UM A.K.

 Ruszyła ważna inwestycja mająca na celu poprawę 
jakości zaopatrzenia mieszkańców w wodę oraz zmniej-
szenie jej strat. Przedsięwzięcie obejmuje dwa kluczowe 
elementy: wymianę wodomierzy u mieszkańców oraz 
budowę nowoczesnej hydroforni kontenerowej wraz ze 
zbiornikiem retencyjnym w miejscowości Krzyszkowice.
 Jednym z najważniejszych działań w ramach tego pro-
jektu będzie wymiana dotychczasowych wodomierzy 
na nowoczesne urządzenia radiowe. Dzięki tej zmianie 
mieszkańcy nie będą musieli być obecni w domu podczas 
odczytu zużycia wody. Nowe wodomierze umożliwiają 
bowiem zdalny odczyt. 
 Drugim kluczowym elementem inwestycji jest budo-

 Zakończyła się zbiórka darów dla osób poszkodowa-
nych w wyniku powodzi, zorganizowana przez Urząd 
Miejski w Przytyku. Akcja spotkała się z ogromnym zaan-
gażowaniem lokalnej społeczności, która licznie odpowie-
działa na apel o pomoc.
 Dzięki o�arności mieszkańców udało się zebrać wiele 
niezbędnych produktów – od żywności długoterminowej, 
po środki czystości i artykuły pierwszej potrzeby. Szczegól-
ne podziękowania kierujemy do szkół, sołectw, jednostek 
OSP oraz lokalnych sklepów, które odegrały kluczową rolę 
w organizacji zbiórki. To dzięki ich wsparciu akcja przebie-
gła sprawnie i przyniosła wymierne efekty.

Wspólne zaangażowanie pozwoliło na sprawną organizację zbiórki, która 
przyniosła wymierną pomoc dla potrzebujących.

Dzięki wybudowanej hydroforni zniwelowana zostanie różnica ciśnień 
pojawiająca się na końcowym odcinku sieci.

wa hydroforni kontenerowej wraz ze zbiornikiem reten-
cyjnym w miejscowości Krzyszkowice. Ta nowoczesna 
instalacja ma za zadanie zniwelowanie problemu zróżni-
cowanego ciśnienia, który dotyka szczególnie mieszkań-
ców położonych na końcowych odcinkach sieci wodocią-
gowej. Hydrofornia zapewni stałe, optymalne ciśnienie 
w całej sieci, co znacząco poprawi komfort korzystania 
z wody, eliminując nagłe spadki ciśnienia, które mogą 
utrudniać codzienne funkcjonowanie gospodarstw do-
mowych.
 Na realizację tego zadania Gmina Przytyk uzyskała 
do�nansowanie w wysokości 2 000 000,00 zł w ramach 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwesty-
cji Strategicznych. Całkowity koszt inwestycji wynosi 
2 987 142,00 zł, a jej zakończenie planowane jest na 
listopad 2025 roku. Przedsięwzięcie, które potrwa dwa 
lata, nie tylko poprawi jakość dostarczanej wody, ale 
również przyczyni się do zrównoważonego zarządzania 
zasobami wodnymi w gminie.
 Dzięki realizacji tego projektu, mieszkańcy Gminy 
Przytyk zyskają nowoczesne narzędzia do zarządzania zu-
życiem wody oraz bardziej stabilne i wydajne zaopatrzenie 
w wodę. Jest to inwestycja, która nie tylko odpowiada na 
obecne potrzeby, ale również wpisuje się w długofalową 
strategię zrównoważonego rozwoju gminy, zwiększając 
komfort życia jej mieszkańców.

UM A.K. 

WIELE ATRAKCJI I NIEZAPOMNIANYCH WRAŻEŃ NOWOCZESNE WODOMIERZE I BUDOWA HYDROFORNI

MIESZKAŃCY GMINY PRZYTYK SOLIDARYZUJĄ SIĘ Z POWODZIANAMI

SERDECZNE PODZIĘKOWANIA KIERUJEMY DO FIRMY 
OPAKOWANIAMAX Z KRZYSZKOWIC, KTÓRA BEZPŁATNIE 

ODEBRAŁA OD NASZEGO SAMORZĄDU ZEBRANE DARY 
I DOSTARCZYŁA JE DO POWODZIAN.
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DOPOSAŻENIE OCHOTNICZYCH STRAŻY POŻARNYCH

AKTYWNE SOŁECTWO

Do druhen i druhów z siedmiu jednostek OSP w na-
szej gminie tra�ł specjalistyczny sprzęt i środki ochrony 
indywidualnej niezbędne do codziennej pracy. 

Uroczyste przekazanie sprzętu odbyło się 1 sierpnia w 
sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. W spotkaniu wzię-
li udział Wicemarszałek województwa mazowieckiego Ra-
fał Rajkowski, Radna województwa Magdalena Nowacka, 
Burmistrz Miasta i Gminy Przytyk Dariusz Wołczyński, 
Prezes Zarządu   Gminnego OSP Sylwester Podymniak 

Dla mieszkańców sołectwa Kaszewska Wola i Sewe-
rynów to było bardzo intensywne lato. Po raz pierwszy 
23.06.2024 roku zorganizowaliśmy potańcówkę na 
naszym wiejskim boisku. Tego dnia towarzyszyła nam 
różna muzyka, bo spotkały się trzy pokolenia. Tańczy-
ły dzieci, rodzice i dziadkowie. Przekąski przygotowy-
waliśmy sami, kiełbaskę sponsorował producent �rma 
Żyła. Było nam ogromnie miło, że były osoby spoza 
naszego sołectwa. Największą atrakcją wieczoru było 
wicie wianków. Chcieliśmy pokazać dzieciom piękno 
nocy świętojańskiej. Oczywiście wianki zostały pusz-
czone na staw. 

Niedługo trzeba było czekać, bo już 07.07.2024 
roku odbył się mecz o Puchar Sołtysa, gdzie drużyna 
z naszego sołectwa zagrała gościnnie na terenie gminy 
Stara Błotnica i zajęła II miejsce. Byłam pełna dumy 
z  drużyny, która dzielnie walczyła o  najwyższe laury. 
Mieliśmy najlepszą strefę kibica, gdzie z dumą repre-
zentowaliśmy Miasto i Gminę Przytyk. 

Czekając do 05.08.2024 r., zorganizowaliśmy wy-
cieczkę dla naszych dzieci do Krajna - Pałacu Iluzji 
i  Miniatur. Pogoda trochę pokrzyżowała plany, ale 
już pokazaliśmy w czasie organizacji dnia dziecka, że 
deszcz nie jest dla nas przeszkodą. Z takimi mieszkań-
cami to sama przyjemność coś organizować.

D.S.

oraz przedstawiciele poszczególnych jednostek.
 Na zakup umundurowania i sprzętu gmina Przytyk 
otrzymała dotację w wysokości prawie 50% wartości za-
dania, z budżetu województwa mazowieckiego. Kwota 
wsparcia to 26 tys. zł. Dotacja z programu „Mazowsze 
dla straży pożarnych” tra�ło do jednostek OSP Wrzos, 
Wrzeszczów, Suków, Przytyk, Dęba, Domaniów i Gosz-
czewice.

UM A.K.

Na zakup sprzętu, samorząd województwa mazowieckiego przeznaczył 26 tys. zł, 
pozostałe środki wynoszące 30 tysięcy złotych pochodzą z budżetu gminy Przytyk.

Druhny i druhowie z OSP Wrzos, Wrzeszczów, Suków, Przytyk, Dęba, Domaniów 
i Goszczewice otrzymali specjalistyczny sprzęt i umundurowanie.

Strefa kibica.

Krajno - Pałac Iluzji i Miniatur.
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DOPOSAŻENIE OCHOTNICZYCH STRAŻY POŻARNYCH

AKTYWNE SOŁECTWO
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WĘDKARSTWO ŁĄCZĄCE POKOLENIA

Za nami kolejne już XI Zawody Wędkarskie o pu-
char Burmistrza Miasta i Gminy Przytyk. W niedzielę 
1 września mieszkańcy naszej gminy toczyli rywalizacje 
o największą ilość złowionych ryb. W tym roku w za-
wodach wzięło udział prawie 100 osób podzielonych 
w trzech grupach wiekowych. 

Wszyscy uczestnicy pokazali swoje umiejętności 
w spokojnej, rodzinnej atmosferze, ale trzeba przyznać, 
że  rywalizacja pomiędzy zawodnikami trwała do ostat-
niego gwizdka. Seniorzy, jako najbardziej doświadczeni 
uczestnicy, pokazali młodszym pokoleniom, że wędkar-
stwo to nie tylko sport, ale także sztuka wymagająca wie-
dzy, doświadczenia i spokoju ducha.

W kategorii dzieci, najlepsza okazała się Nikola Szu-

bińska, drugie miejsce zajęła Zosia Szubińska, a trzecie 
Pola Wilk. Wśród juniorów zwyciężył Jakub Wójcik, 
a tuż za nim na drugim miejscu znaleźli się razem Karol 
Kusztal oraz   Hubert Barwicki. W kategorii seniorów 
triumfował Michał Kozdra, który złowił ryby o rekordo-
wej wadze prawie 22 kilogramów, Artur Ziółek zdobył 
drugie miejsce, a trzecie należało do Adama Stani.
 Zawody zakończyły się wręczeniem nagród, pod-
czas którego uczestnicy otrzymali pamiątkowe medale, 
a zwycięzcy uhonorowani zostali pucharami i nagroda-
mi. Wędkarstwo ponownie okazało się pasją, która łączy 
pokolenia. Wszystkim uczestnikom serdecznie gratulu-
jemy i już teraz zapraszamy na przyszłoroczną edycję.

UM K.K.

Zwyciężczynie kat. dzieci.

Zawody wędkarskie odbyły się na stawach rybnych w Zameczku.

Wędkarstwo to dobry sposób na rodzinne spędzenie czasu.

Przed zawodami odbyła się odprawa uczestników oraz losowanie stanowisk. 


